
Orø Beboerforening
Bestyrelsesmøde, onsdag 6. november 2024 kl. 19, Brøndevej 8 

– mødet blev afholdt 27. november kl. 18 hos Knud. 

1) Dagsorden nr. 11 - 24 Ref. nr. 11 - 24
Deltagere: Mogens, Lilian, Sofie, Knud, og Pernille
Afbud: Birgitte

2) Godkendelse af dagsordenen På grund af sygdom, blev mødet udsat til onsdag den 27. 
november.

3) Foreningens drift /orientering
3.1. Annonce i Orø Brochuren

Meddelelse fra formanden; Mogens ønsker at trække sig som 
formand. Han fortsætter som bestyrelsesmedlem. Bestyrelsen 
afholder ny konstituering forud for bestyrelsesmødet 4. december.

3.1. Vedr. annonce i Orø brochuren, som udgives af Orøkontoret, 
har vi besluttet at fastholde annoncen i 2025. Vi reviderer 
annoncen.

4) Økonomi Der er ingen væsentlige udgifter – alt er godt.

5) Indkommen post

5.1. Brev fra Jens Bloch vedr. 
Shelter

5.2. Udkast til vision for Orø fra 
vandarbejdsgruppe v/ Kåre 
Hendriksen

5.3. Henvendelser om bolig på 
Orø

5.1. Shelteren, der er placeret hos Jens skal flyttes. Vi undersøger
muligheder for ny placering.

5.2. Vi har fra en vandarbejdsgruppe fået tilsendt et udkast fra til 
en natur- og grundvandsvision for Orø. Udkastet blev drøftet. 
Knud og Lilian deltager i et møde 4. december.

5.3. Vi har igen fået henvendelser om lejebolig på Orø. Alle får 
svar med henvisning til VAB og selv undersøge private 
muligheder for udlejning. Beboerforeningen har ikke en liste over 
mulige udlejere.

6) Sammenslutningen af Danske
Småøer (SaDS), nyt fra ø-
repræsentanten

6.1.
Repræsentantskabsmødet  8 -10
2024 (bilag)

6.2. Orientering om ”Find vej 
ruter” på småøer

6.3. Energiomstilling mulighed 
for energiomstilling

6.4. ”Det grønne rejsehold”

6.1. Der var et flot fremmøde fra 24 ud af 27 medlemsøer, 
heriblandt Orø.  Orøs præsentation til ø-runden vedhæftes referat 
fra dette møde. På repræsentantskabsmødet blev især drøftet:  
Ø-udviklingsplan, Taxiloven, Postloven, arealpuslespil, 
Fødevarenetværk, blå landevej og bredbånd på småøerne. 
Bestyrelsen holder øje med hvad der sker på disse områder og 
hvad det kan have af indflydelse for Orø. Derudover var der 
oplæg vedr. biodiversitet på småøer, fra Friluftsrådet om 
ansøgningsmuligheder og Færgesekreteriatet, samt besøg af 
politikere fra Folketingets udvalg for landdistrikter og øer.

Uddybning af emner fra repræsentantskabsmødet kan læses på til
hjemmesiden danske-småøer.dk her, og i Ø-posten nr. 197 der 
udkommer ca. 16. december. 

6.2. SaDS havde inviteret til et webinar 24.10 om et projekt ”FIND 
vej ruter”. Lilian, samt Marianne fra Trampestigruppen deltog. 
Dansk orienteringsforbund er ved at undersøge interessen på 
småøer for at etablere faste ruter, som kan benyttes af alle. Vi 
melder tilbage at vi desværre for nu ikke har ressourcer til at indgå
et samarbejde, men ønsker at holde kontakt, hvis muligheden 
byder sig igen.

6.3. Henvendelse fra SaDS vedr. følge-ø ordning angående 
energiomstilling. Der kunne desværre ikke findes ressourcer til at 

https://danske-smaaoer.dk/repraesentantskabsmoeder/


udarbejde en ansøgning inden for fristen.

6.4. ”Det grønne rejsehold” – Lilian kontakter spisesteder på øen 
for muligheden for at få besøg.

7) Arrangementer
7.1. Juletræstænding 1. 
december

Sofie står for koordinering af arrangementet. De sidste detaljer 
blev aftalt.
Vi takker sponsorer og gode hjælpere for at bidrage: Brugsen, 
Bings, Naboen, Forsamlingshuset, Brandstationen, Stengården, 
Orø Strandcamping og Julemanden, Siri Reiter, samt øens 
forældre for bidrag og deltagelse.

8) Planlægning for det 
kommende år – det vi arbejder 
med

På Orø oplever foreningerne gentagne gange Holbæk 
Kommunes nedslidning af de frivillige kræfter og manglende 
overholdelse af aftaler. Vi undersøger muligheden for at få 
Borgmesterkontoret på besøg på Orø igen.

Vi skal drøfte planlovens nye mulighed for at få udarbejdet en ø-
udviklingsplan.

9) Arbejdsgrupper / udvalg

9.1.Trampesti gruppen
9.2. Færgekontaktudvalget
9.3. Ø-Væksten – arbejdet med 
SFU
9.4. Turisme /Friluftsliv

9.1. De frivillige i trampestigruppen er godt trætte af at deres 
arbejde ikke bærer frugt og at samarbejde med kommunen er så 
svært. Der har været afholdt møde 19.11. og referat lægges på 
Lokal Forums hjemmeside; Trampestigruppen 

9.2. Der har været afholdt møde i færgekontaktudvalget 12.11. og 
Knud refererer, at der også her er en elendig kommunikation med 
Holbæk Kommune. Referat kan læses Lokal Forums hjemmeside;
Færgekontaktudvalg

9.3. Ø-Væksten har afholdt møde og der var et godt fremmøde af 
øboere og god stemning. Det blev besluttet at fortsætte formatet 
med 4 årlige møder. Møderne afholdes 17. marts, 16. juni, 15. 
september og 17. november på Orø.
Vi sætter en tekst på hjemmesiden om ø-væksten under bjælken 
arbejdsgrupper sammen med årets datoer.

9.4. Intet nyt

11) Eventuelt Foreningen Øasen har fået bevilget ”Vores Sted” fra Real Dania i 
anledning af 25 års jubilæum. Tillykke til Øasen og tillykke til Orø.

Justering af mødekalender, samt fastsættelse af 
generalforsamling på næste møde.

12) Næste møde Næste møde er onsdag 4. december kl. 19

Referent Lilian / 28. november 2024 – bilag tekst til Ø-runden ved repræsentantskabsmødet 2024

https://oroelokalforum.dk/foreningen/underudvalg-og-arbejdsgrupper/faergekontaktudvalg/
https://oroelokalforum.dk/foreningen/underudvalg-og-arbejdsgrupper/trampestiudvalget-oroe/

